

中国法学核心科研评价（CLSCI）来源期刊
中文社会科学引文索引（CSSCI）来源期刊
中国人文社会科学核心期刊
全国中文核心期刊



CRIMINAL SCIENCE
2021
—第1期—

中国刑事法杂志

中华人民共和国最高人民检察院主管
最高人民检察院检察理论研究所主办

编辑委员会

主任委员：童建明

委员：(以姓氏笔画排列)

万 春 王守安 王 牧 卞建林 龙宗智 卢建平 李如林 陈卫东

陈光中 陈兴良 陈国庆 邓思清 周光权 胡卫列 郝赤勇 南 英

谢鹏程 谢望原

主编：谢鹏程

副主编：邓思清 蔡 巍 石 磊

专 论

刑事诉讼法与监察法衔接中的若干争议问题 朱孝清 (3)

“自诉与公诉关系”专题研究

论公诉与自诉的关系 熊秋红 (17)

告诉才处理犯罪的追诉制度：历史回顾与理论反思 吴宏耀 (39)

“自诉转公诉”的法理分析 时延安 (51)

诽谤罪的法益构造与诉讼机制 车 浩 (63)

企业合规改革试点专题研究

企业合规不起诉制度研究 陈瑞华 (78)

论企业合规检察建议 李奋飞 (97)

有效刑事合规的基本标准 李玉华 (114)

论企业合规监管制度

——以独立监管人为视角 马明亮 (131)

刑法理论

牵连夹结与法条竞合：数额犯之罪数问题 庄 劲 (145)

个罪研究

运输毒品罪的立法扩张与司法限制 包 涵 (163)

CHINESE CRIMINAL SCIENCE

Volume 1, 2021

Chief-Editor: Xie Pengcheng

(Serial No. 199)

Deputy Chief-Editor: Deng Siqing Cai Wei Shi Lei

CONTENTS

• FORUM •

- Controversial Issues in Connection between the Criminal Procedure Law and
the Supervision Law Zhu Xiaoqing (3)

• PUBLIC PROSECUTION AND PRIVATE PROSECUTION •

- On Relationship of Public Prosecution and Private Prosecution Xiong Qiuhong (17)
Prosecution on Cases Handled Only Upon Victim's Complaint: Historical and
Theoretical Review Wu Hongyao (39)
Legal Analysis of the Transfer from Private Prosecution to Public Prosecution Shi Yan'an (51)
The Legal Interest Structure and Litigation Mechanism of Defamation Che Hao (63)

• PILOT REFORM OF CORPORATE COMPLIANCE •

- Research on Corporate Compliance Non-prosecution System Chen Ruihua (78)
On Corporate Compliance Procuratorial Suggestions Li Fenfei (97)
Basic Standards of Effective Compliance Program Li Yuhua (114)
On Corporate Compliance Supervision System in the Perspective of Independent
Compliance Monitor Ma Mingliang (131)

• THEORY OF CRIMINAL LAW •

- Clamping Phenomenon of Implicated Offence and Legislation Concurrence:
Quantity Problems of the Amount-based Crime Zhuang Jin (145)

• STUDY ON INDIVIDUAL CRIMES •

- Legislative Expansion and Judiciary Restraint of the Crime of Drug Transportation Bao Han (163)

(Translated by Shao Jun)